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Protokół Nr 39-09/2013 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 sierpnia 2013 r. 
w  Urzędzie Miejskim, przy ul. Nowe Ogrody 8/12, w sali nr A/P-1 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum, otworzyła posiedzenie i powitała zabranych. 
Następnie poinformowała, Ŝe porządek został wysłany członkom Komisji oraz 
gościom 7 dni przed posiedzeniem.  

 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
1.Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 980 + autopoprawka 
 
2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 
979 + autopoprawka 
 
3. Pytania Radnych do Przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Rola asystentów rodziny w systemie pomocy rodzinie  
 
5. Wnioski Komisji do budŜetu 2014 

1. 100.000 zł na projekt rozbudowy DPS "Ostoja" 
2. podwyŜki dla organizacji pozarządowych prowadzących domy dziecka  
3. zwiększenie o 100.000 kwoty na sterylizację kotów 

 
6. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

1. Wniosek Komisji do Prezydenta Miasta Gdańska o pomoc w doposaŜeniu Ośrodka 
Wczesnej Interwencji i Wspomagania Rozwoju w specjalistyczny sprzęt i zabawki 
edukacyjne, potrzebne do terapii logopedycznej, psychologicznej i pedagogicznej 
podopiecznych placówki.  

 
2. Wytypowanie przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG do 

prac w Komisji rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników 
gdańskiej słuŜby zdrowia. 

  
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
   
 PUNKT 1 
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Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 980 + autopoprawka 
 
Druk nr 980 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków w Urzędzie 
Miejskim zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
JeŜeli chodzi o Ŝłobki, cofnięto pieniądze, zmniejszono środki na Ŝłobki z 
przeznaczeniem na termomodernizację, a w jaki sposób to zostało osiągnięte? 
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków w Urzędzie 
Miejskim 
One były na ten moment niezaangaŜowane, pochodzą z róŜnego rodzaju usług. To 
jest 289 tys. zł, moŜna było je w lipcu przeuruchomić Ŝeby rozstrzygnąć przetarg. 
W tej chwili mamy oszczędności na przetargach w innych zadaniach i uzupełniamy 
Gdańskiemu Zespołowi śłobków.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja chciałam zapytać o ten sprzęt komputerowy dla Centrum Interwencji Kryzysowej 
bo ostatnio była mowa o uŜywanym sprzęcie, rozumiem, Ŝe zapadły decyzje o 
zakupie nowego sprzętu? 
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków w Urzędzie 
Miejskim 
To było analizowane w ramach wniosku państwa radnych i na sprzęt zostanie 
przeznaczonych 6 tys. zł.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
OPINIA  Nr 39-9/174/30/2013 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 979 + 
autopoprawka 
 
Druk nr 979 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków w Urzędzie 
Miejskim zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Nie było Ŝadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 39-9/175/31/2013 – stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 3 
Pytania Radnych do Przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
Nie było Ŝadnych pytań Radnych. 

 
      PUNKT 4 
Rola asystentów rodziny w systemie pomocy rodzinie  
 
W związku z tym, Ŝe członkowie Komisji otrzymali informację do tematu dwa 
tygodnie wcześniej, Przewodnicząca Komisji zaproponowała przystąpienie od razu 
do  pytań.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Bardzo proszę o ogólne przedstawienie zadań asystenta.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Asystent ma wspierać rodzinę w zakresie przezwycięŜania przez nich trudności. 
Trudności wynikają z róŜnych uwarunkowań, moŜe być to choroba psychiczna 
rodzica, moŜe występować do tego przemoc, uzaleŜnienie od alkoholu i 
narkotyków, niezaradność Ŝyciowa i bezrobocie. Asystent rodziny, wchodząc w 
rodzinę, musi ją wspierać. Jest to cały proces, musi zdobyć jej zaufanie, Ŝeby ta 
rodzina zechciała z nim współpracować, aby te efekty przynosiły korzyści dla 
rodziny, nie dla asystenta. Musi dokonać takiej pogłębionej analizy gdzie leŜy istota 
problemu i co jest najwaŜniejszym problemem, od którego naleŜy zacząć. Bo na 
przykład jeŜeli będziemy aktywizować bezrobotną osobę do podjęcia pracy ale jej 
głównym problemem jest uzaleŜnienie od alkoholu a takich rodzin niestety mamy 
duŜo, to taka osoba nie podejmie tej pracy a z kolei praca z asystentem nie 
przynosi efektów. Bo osoba uzaleŜniona poszukuje środków na alkohol, tyranizuje 
rodzinę, nie daje na utrzymanie. Asystent rodziny pracuje z całą rodziną ale przede 
wszystkim skupia się nad funkcjonowaniem rodziny w sprawach  opiekuńczo- 
wychowawczych Ŝeby rodzina prawidłowo wykonała te funkcje i Ŝeby nie 
dochodziło do odbierania dzieci i umieszczania w pieczy zastępczej. JeŜeli juŜ 
zajdzie taka okoliczność, Ŝe mimo pracy pracownika socjalnego zachodzi 
konieczność i sąd wydaje postanowienie o umieszczenie dzieci w pieczy, jeŜeli jest 
to tylko moŜliwe dalej pracujemy z tą rodziną Ŝeby dzieci jak najszybciej wróciły z 
powrotem do rodziny. Czyli asystent przy współpracy innych specjalistów pracuje z 
rodziną w zakresie tych trudności, którym musi przezwycięŜyć. Najczęściej, 
dotkliwymi trudnościami w funkcjonowaniu rodzin to jest alkoholizm i pochodne od 
tego - przemoc w rodzinie, agresja, niewypełnienie naleŜycie funkcji opiekuńczo-
wychowawczych, często teŜ jest przy tym molestowanie dzieci i cała gama 
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niewypełnianych przez rodzica ale drastycznych w stosunku do dzieci. Zwraca się   
często uwagę  w programach i audycjach telewizyjnych czy reportaŜach, Ŝe był 
asystent i praca nie przyniosła spodziewanego efektu. Im więcej specjalistów 
wprowadzimy do rodziny, i odkrywają się róŜne obszary nasi specjaliści są co raz 
bardziej wyspecjalizowani. Stąd niekiedy pokutuje takie powiedzenie, Ŝe kiedyś nie 
było takiego molestowania, to jest nieprawda bo do tego dziecka umiejętnie nie 
dotarto i dziecko nie zawsze odwaŜyło się mówić o takim problemie. Spodziewane 
efekty asystenta mogą być dopiero na przestrzeni lat, kiedy będziemy osiągać ten 
pułap, Ŝe rodzina, przy wsparciu asystenta, pracownika socjalnego, bądź innych 
specjalistów np. terapeuty ds. uzaleŜnień zacznie funkcjonować prawidłowo.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
A czy jeden asystent przypada na jedną rodzinę, czy na kilka? 
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Jeden asystent jest na 10 rodzin, a ustawa mówi, Ŝe nie moŜe mieć więcej niŜ 20. 
Z naszej analizy pracy asystentów wynika, Ŝe zwiększa się liczba dzieci  
umieszczanych do pieczy zastępczej. Pochylając się nad tymi analizami dochodzimy 
do wniosku, Ŝe rodzina powinna być bardziej kompleksowym wsparciem. Asystent 
to jest jedno z narzędzi. Wgląd w tę rodzinę na zasadzie przyjaciela mają inni 
specjaliści. Głównym problemem w domach dzieci umieszczanych w pieczy 
zastępczej jest problem alkoholizmu. I tu chcemy występować do gminnej komisji 
rozwiązywania problemów alkoholowych z wnioskiem, Ŝeby zlecić to organizacjom 
pozarządowym. Organizacja pozarządowa objęłaby całą rodzinę, zatrudniałaby 
terapeutów, zapraszałaby tę rodzinę do siebie i z tą rodziną pracowałaby w jej 
miejscu zamieszkania czyli wgląd w tę sytuację dzieci rodziców byłby całościowy, 
byłoby to takim komplementarnym uzupełnieniem naszych działań.  
 
Janina Ledtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Do niedawna pracowaliśmy tak jak lekarz pierwszego kontaktu, który przychodzi do 
rodziny i orientuje się w sytuacji. W tej chwili mamy specjalizację, podzieliliśmy 
naszych pracowników na zespoły wspierania rodziny, seniorów i niepełnosprawnych. 
Przeszkoliliśmy, przygotowaliśmy pracowników na pewnego rodzaju specjalizacje i 
co się okazało, Ŝe odkrywają się nam obszary tak jak na badaniach 
diagnostycznych, czy u specjalistów, który głębiej widzi, więc łatwiej nam niektóre 
rzeczy dostrzec.  Pracownik socjalny u nas, który daje pieniądze i decyduje o tym 
ile dać rodzinie zawsze jest postrzegany jako ten zły bo zawsze daje za mało, 
wobec czego rzadko nam klienci dziękują i mówią, Ŝe są zadowoleni z wysokości. 
Więc chcielibyśmy objąć rodziny, szczególnie te z problemem alkoholowym 
całkowitą terapią, ale nie jako urzędnicy bo tak nas postrzegają, tylko zlecić po 
trosze wsparcie pracowników i asystentów przez organizacje pozarządowe. Takie 
zasady świetnie się sprawdzają, inaczej będą się zachowywać wobec 
zaprzyjaźnionej organizacji, która wesprze z kaŜdej strony. Myślimy, Ŝe to moŜe 
zmienić na lepsze. Mam tu przed sobą wykaz dzieci przyjętych do placówek w roku 
bieŜącym i mimo, Ŝe jest wielu asystentów, tak wielu pracowników, to dzieci nam 
przybywa. OtóŜ dzieci przybywa dlatego, Ŝe „syndrom po – pucki” spowodował 
niesamowite uwraŜliwienie policjantów, sądów, prokuratorów, słuŜb medycznych 
itd. Na przykład jest interwencja policji, policja zabiera dzieci jeśli rodzina była 
pod wpływem alkoholu albo zagroŜenie molestowania czy innej przemocy, 
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natychmiast zawiadamia sąd, sąd ustnie wyraŜa postanowienie i przywoŜą do 
placówki. my musimy się natychmiast tymi dziećmi się zaopiekować. Dalej dzieci są 
diagnozowane, jest podejrzenie o molestowanie itd. więc te dzieci juŜ długo do 
rodziny nie wracają. W tej chwili wydłuŜył się okres postępowania z dziećmi do 
roku, a do niedawna jeszcze przed paroma laty to było pół roku i to się dzieje poza 
nami, my na to nie mamy wpływu. PoniewaŜ mamy wykazy we wszystkim CPSach 
pełną analizę rodzin gdzie dzieci są zagroŜone odebraniem więc tam diagnozujemy 
i współpracujemy. Mam pełną diagnozę jakie są formy udzielonego wsparcia, jaki 
jest powód umieszczenia i to jest głównie alkoholizm rodziców, zaburzenia 
psychiczne. My w pierwszej kolejności umieszczamy dzieci w rodzinach zastępczych 
bo jest to forma bardziej przyjazna a w ostateczności w placówkach. Przy czym do 
7 roku Ŝycia nie moŜna umieszczać dzieci w Pogotowiach Opiekuńczych.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Jak panie sobie do tej pory radziły z zatrudnianiem asystenta rodziny, bo były 
wątpliwości czy zrobić osobny referat przy MOPRze, czy zlecać na zewnątrz, a 
teraz dowiaduję się o trzeciej formie. Ośrodek wiele spraw scedowuje na 
organizacje  pozarządowe i to jest kolejny temat. Ja nie mówię nie, ale na dzień 
dzisiejszy jestem zaskoczony tą państwa decyzją Ŝeby wykonywanie zadań 
asystenta zlecać organizacjom.  
 
Janina Ledtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Tak nie będzie, tu się wkradło przejęzyczenie i niezrozumienie.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
To dobrze, chociaŜby z tego względu, Ŝe panie macie wszystkie dane i jakim cudem 
organizacja pozarządowa je weźmie?  Ale podtrzymuje pytanie jak finansowo 
wypadniemy w tym roku z asystentem?  
 
Janina Ledtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Sprawa wygląda tak: my chcemy jak najbardziej w dalszym ciągu pracować z 
asystentami, 30 mieliśmy ich w tym roku z trzech źródeł: 12 wspomagani 
funduszem alkoholowym, 8 z programu systematycznie do celu i 10 z ministerstwa. 
Jak najbardziej bardzo chcemy kontynuować ze źródła alkoholowego, tylko juŜ jak 
pan przewodniczący zapewne pamięta przy podpisywaniu umowy na ten rok, pani 
dyrektor Kryczało poinformowała nas, Ŝe opinia prawna jest taka, Ŝe nie powinni 
pracować na etatach tylko w innej formie. Zrobiliśmy u siebie pewnego rodzaju 
reorganizację i wyłoniliśmy spośród naszych pracowników 15 asystentów i 7 
koordynatorów bo to musi być teŜ koordynator pieczy zastępczej. Asystent jest do 
rodzin biologicznych a koordynator jest do rodzin zastępczych. Więc mamy 7 
zaplanowanych na rok 2014 rok i jednocześnie przygotowanych pracowników Ŝeby 
15 asystentów było spośród naszych pracowników socjalnych juŜ na etatach. Jeśliby 
się okazało, Ŝe ministerstwo bardzo ogranicza środki poprosilibyśmy was o te 
asystenturę, natomiast ten projekt, o którym my tutaj mówimy to szukamy 
wszelkiego rodzaju rozwiązań Ŝeby zapobiegać przyczynie. Na 84 odebranych dzieci 
w tym roku przyrost jest ok. 30%, z tego 62 dzieci jest z rodzin alkoholowych. 
Musimy wspólnie zaangaŜować siły. jest taka niewydolność wychowawcza u 
młodych, zdrowych matek, Ŝe to jest temat na odrębne spotkanie.  
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śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca komisji 
Chciałam zapytać o statystykę, ilu jest asystentów społecznych a ile rodzin 
potrzebujących asystenta?  
 
Janina Ledtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Mamy w tej chwili ok. 80 rodzin, u których widzimy, Ŝe mają kuratora i asystenta 
ale asystent sobie nie radzi. LeŜą kobiety w depresji po parę dni w łóŜkach i nie 
wpuszcza nikogo, my dokonujemy cudów Ŝeby jakoś do niej dotrzeć ale takiej 
matce nie sposób w ciągu kilku miesięcy przywrócić kompetencje. To są 
najtrudniejsze przypadki.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Pomocą objętych rodzin do końca 2012 roku i szacunkowo na 2013 to jest 2461 
rodzin i z tego 1793 rodziny są zdiagnozowane problemami opiekuńczo-
wychowawczymi.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
  PUNKT 5 
Wnioski Komisji do budŜetu 2014 
- 100.000 zł na projekt rozbudowy DPS "Ostoja" 
- podwyŜki dla organizacji pozarządowych prowadzących domy dziecka  
-zwiększenie o 100.000 kwoty na sterylizację kotów 
 
 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała następujące wnioski do Prezydenta Miasta 
Gdańska do budŜetu na 2014 rok: 
 

1) o zabezpieczenie w przyszłorocznym budŜecie Miasta kwoty 100.000 zł (sto 
tysięcy zł) na dokumentację techniczną i projekt nowego skrzydła DPS „Ostoja” 
w Gdańsku Stogach przy ul. HoŜej.  
 

Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” przyjęła powyŜszy wniosek.  
 

WNIOSEK NR 39-9/25/11/13 
 

2) podwyŜki dla organizacji pozarządowych prowadzących domy dziecka  

 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
W 2011 roku umówiliśmy się na podwyŜkę na jedno dziecko 400 zł, natomiast wtedy 
ze względów finansowych udało się zrealizować podwyŜkę 300 zł i teraz byśmy 
wnioskowali o podwyŜkę 100 zł na dziecko czyli dopełnienie tego co juŜ kiedyś 
zostało umówione.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku  
Rzeczywiście jest to jakieś zobowiązanie Komisji i dobrze by było je wypełnić. W 
zeszłym roku niestety się nie udało. My w tej chwili współpracujemy z 4 
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organizacjami, które opiekują się sporą ilością dzieci. Gdyby to było 100 zł, to by 
było 98 000 zł. Średni miesięczny wydatek na jedno miejsce dla dziecka w 
organizacjach wynosi 3097, natomiast w naszych dwóch placówkach 
socjalizacyjnych wynosi 3750. PoniewaŜ my w umowach zapisujemy i określamy 
jaka kwota musi być minimalnie przeznaczona na dziecko, ilu wychowawców 
zatrudnionych itd. więc te pieniądze poszłyby na potrzeby dzieci, jak równieŜ na 
personel wychowawczy i specjalistów bo bardzo wiele dzieci przybywających do 
placówek ma róŜne dysfunkcje, którymi muszą być objęte, typu zajęcia 
logopedyczne i inne. Pan radny pytał o organizacje: cztery placówki są Dywisu, to 
jest Fundacja Innowacji Społecznej, „Pod Cyprysami” mają 14 dzieci, „Nad Jarem” 
ma 14 dzieci, „Przy Gościnnej” 14 dzieci i „Dom na Trakcie” 14 dzieci. Następną 
organizacją to jest „Agawa”, która na Olszynce prowadzi placówkę dla 14 dzieci. 
Następnie jest „Fundacja Nadziei”, to jest Fundacja na Grottgera, w której jest 22 
dzieci i my musimy ten dom podzielić na dwie grupy po 14 dzieci. Trwała kontrola z 
urzędu wojewódzkiego w uzgodnieniu ze współpracy z naszą słuŜbą kontrolną bo 
tam trochę dzieci się skarŜą i to nie pierwszy raz. Chcielibyśmy stworzyć dwie 
placówki po 14 dzieci czyli zyskalibyśmy w tym momencie 6 miejsc. Teraz jeśli 
chodzi o wychowawców, to określamy ich zgodnie z róŜnymi wytycznymi 
wynikającymi z rozporządzenia. To jest w 14-osobowej placówce od 6,5 do 7,5 
etatu. Jeśli chodzi o zarobki kadry to są one na przyzwoitym poziomie. Etatowo 
patrząc np. w GWISie po ¼ etatu dyrektor ma przypisanego do dwóch domów a w 
domu „Nad Jarem” ma 1/8 etatu. W Fundacji Nadziei jest jedna placówka, jest 
tam 1/3 etatu dyrektora, w „Agawie” ¼ etatu dyrektora. Zarobki kadry i 
wychowawców  które wynikają z wyliczeń są niŜsze niŜ w placówkach. To bardzo 
boli wychowawców, którzy uwaŜają, Ŝe taką samą pracę wykonują, a gorzej 
zarabiają. Natomiast jeśli chodzi o kadrę dyrektorską – nasi dyrektorzy zarabiają 
więcej.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
W kontekście tych wszystkich pism, którymi były zalewane słuŜby wojewody co do 
pracy bo równieŜ o pewnych dokumentach się dowiedziałem. Czy my moŜemy, a 
jeśli tak to w jakim zakresie przeprowadzić kontrolę finansową? O te nasze 
miejskie jestem spokojny, ale na ile my moŜemy wejść do organizacji 
pozarządowej, które się zajmują opieką i skontrolować finansowo. Te dokumenty, 
które wpłynęły do urzędu wojewódzkiego wcale nie muszą potwierdzić zarzutów 
nauczycieli i wychowawców. Chciałbym przeprowadzić taką kontrolę jak te 400 zł 
jest wykorzystywane.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku  
Mówiąc o zarobkach miałam na myśli ile miasta kosztuje dyrektor pilnujący 4 
placówki, natomiast jeśli jest to organizacja pozarządowa, to my nie mamy prawa 
kontrolowania całości organizacji, my pilnujemy swoich pieniędzy.    
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Pani dyrektor wymieniła trzy elementy, na które będą przeznaczone te pieniądze, 
jednym z nich jest płaca.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku  
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Zarobki wychowawców i specjalistów.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Chciałbym doprecyzować na co te pieniądze mają być przeznaczone poniewaŜ 
jestem przeciwny aby z tych 100 zł na dziecko miesięcznie były wypłacane 
wynagrodzenia.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Podsumowując, na ten obecny miesięczny koszt 3700 zł składa się równieŜ 
wynagrodzenie wychowawców, dowoŜenie dzieci do  szkół, koszty wynajmu domu.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku  
Koszt placówki „Pod Cyprysami” wynosi 3100 zł, ale na przykład „Nad Jarem” 3300 
zł dlatego, Ŝe my w wynajmowanych miejscach dopłacamy 200 zł miesięcznie 
organizacjom. Chciałabym zwrócić uwagę równieŜ na płace.  Jeśli mówimy o domu 
„Przy Sercu”, który prowadzi pani z Karty Nauczyciela koszt jest 2600 zł. Ale na 
przykład dom „Nasza Rodzinka” gdzie nie ma zatrudnionych nauczycieli miesięcznie 
jest 2200 zł czyli 400 zł róŜnicy miesięcznie.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Jeszcze miałbym prośbę aby pani dyrektor dowiedziała się czy my jako radni 
moŜemy być poinformowani o wynikach kontroli wojewody? 
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku  
Chodzi o kontrolę na Grottgera? Oczywiście, nie ma sprawy.  
 
Następnie Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem następującego 
wniosku: 
 
o zwiększenie w przyszłorocznym budŜecie Miasta środków finansowych o 100 zł na 
dziecko dla organizacji pozarządowych prowadzących domy dziecka, z 
przeznaczeniem na bieŜące potrzeby wychowanków.  

Wniosek przyjęto  jednogłośnie 5  głosami „za”. 

WNIOSEK NR 39-9/27/13/13 
 

3) zwiększenie o 100.000 kwoty na sterylizację kotów 
 
 

Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Od 3 lat rozmawiam z panią, która się zajmuje bezdomnymi zwierzętami. Zaczyna 
się to robić ogromny problem, do tego dochodzą róŜne choroby. W Nowym Porcie 
cała populacja młodych kotów padła na bardzo cięŜką chorobę, która przenosi się 
na wszystkie koty, równieŜ domowe. Do momentu kiedy ich nie wysterylizujemy 
rodzą się kolejne zdegradowane pokolenia. Proponuję przyjąć następujący wniosek: 
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Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca 
się z wnioskiem do Pana Prezydenta o zwiększenie w przyszłorocznym budŜecie Miasta 
środków finansowych o 100 000 zł na sterylizację bezdomnych kotów.  

Wniosek przyjęto  jednogłośnie 5  głosami „za”. 
 

WNIOSEK NR 39-9/26/12/13 
 
     PUNKT 6 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

a) Wniosek Komisji do Prezydenta Miasta Gdańska o pomoc w doposaŜeniu Ośrodka 
Wczesnej Interwencji i Wspomagania Rozwoju w specjalistyczny sprzęt i zabawki 
edukacyjne, potrzebne do terapii logopedycznej, psychologicznej i pedagogicznej 
podopiecznych placówki.  

 
b) Wytypowanie przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG do 

prac w Komisji rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników 
gdańskiej słuŜby zdrowia. 

  
a) 

 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Do Komisji przyszło pismo od Ośrodka Wczesnej Interwencji i Wspomagania 
Rozwoju z prośbą o pomoc. To jest ośrodek, który zajmuje się terapią dzieci z 
problemami, to są wczesne upośledzenia i tu chodzi o pomoc dydaktyczną. Oni 
świadczą kompleksową opiekę.  

Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Wniosek trafił do nas do zaopiniowania. Oni wystąpili z wnioskiem jako 
niepubliczny zakład opieki zdrowotnej i nasza odpowiedź będzie raczej na „nie” bo 
my takich dofinansowań nie prowadzimy. Natomiast damy sugestię, Ŝe mogą 
wystąpić do nas jako Stowarzyszenie i jeŜeli opracują do tego program, to moŜemy 
ich wesprzeć. Państwu damy taką odpowiedź, Ŝe jeŜeli skierują do nas ze środków 
pozakonkursowych, to juŜ teraz w trzecim kwartale będziemy wiedzieli jakimi 
kwotami dysponujemy i spróbujemy ich wesprzeć.  
 
śaneta Geryk  - Wiceprzewodnicząca Komisji  
A jaka jest szansa na dzisiaj?   
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Oni muszą poczekać z miesiąc albo półtorej.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
W takim razie wrócimy do sprawy za miesiąc.  
 

b) 
 
Do komisji Konkursowej rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników 

gdańskiej słuŜby zdrowia zaproponowano kandydaturę radnej śanety Geryk, która 
wyraziła zgodę na uczestnictwo.  
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Za przyjęciem powyŜszej kandydatury głosowano jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
 
c) Sprawy bieŜące: 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Jest z nami nowa pani wicedyrektor MOPR, chciałabym oddać głos pani dyrektor.  
 
Janina Ledtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie   
Pani dyrektor Jasnoch przyszła na miejsce pani dyrektor Danuty Podogrodzkiej – 
Lost. Dotychczas była kierownikiem Centrum Pracy Socjalnej nr 5 obejmującej 
swoim zasięgiem Przeróbkę, Stogi, Wyspę Sobieszewską, Rudniki i Olszynkę. Pani 
jest  bardzo aktywna, otwarta, w swoim CPSie miała największe sukcesy spośród 8 
CPSów, które my mamy. A to w formie łączenia rodzin czyli niewyłudzania 
pieniędzy, a to w zakresie aktywizacji swoich klientów, a to w zakresie ekonomii 
społecznej, poszukiwania pracy itd. Pani Marlena na kolegium prezydenta 
referowała i wyjaśniała kwestię programu osłonowego, który razem z polityką 
mieszkaniową wchodził w grę. Jest doktorantem Uniwersytetu Warszawskiego i tam 
współpracuje z panem profesorem Rychartem.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękujemy i Ŝyczymy powodzenia.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
To jest najbardziej prospołeczna komisja takŜe dobrze pani trafiła pod tym 
względem, co nie znaczy, Ŝe nie będzie dociekliwszych pytań niŜ dzisiaj były. 
śyczymy wszystkiego dobrego.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 17:10.  
 
     
 Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
    i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 
 
     Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 
 


